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Protokół Nr VIII/15
Sesji Rady Gminy Orla

z dnia 30 września 2015 r.

Obrady VIII Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Orla w
godzinach  10 00  - 10  45. W sesji wzięło udział 15 radnych. W obradach uczestniczyli: Pan Piotr
Selwesiuk – Wójt Gminy, Pan Wojciech Rutkowski – Komendant Powiatowy Policji w Bielsku
Podlaskim, Pan Jan Szkoda Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku
Podlaskim, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna Onufryjuk – Skarbnik Gminy,
Pan Leon Pawluczuk – Kierownik Referatu ds. Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy
Orla oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Monika Ochrycewicz – pomoc administracyjna  Urzędu Gminy Orla.

Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy Orla powitał radnych, osoby zaproszone oraz sołtysów.

Przed przystąpieniem do obrad poprosił  o  uczczenie  pamięci  wieloletniego  sołtysa  wsi  Dydule
Włodzimierza Gołuba minutą ciszy.
Następnie Przewodniczący otworzył obrady VIII sesji Rady Gminy Orla.
Stwierdził, że na sali jest obecnych 15 radnych, a więc obrady Rady są prawomocne.

Ad.  2.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy Orla przedstawił  projekt  porządku  obrad.
Przypomniał, iż został on radnym zaprezentowany w zaproszeniach na sesję.

Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5, 6 do protokołu.

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą zgłaszane
uwagi bądź propozycje zmian.

Do porządku obrad uwag i propozycji zmian nie wniesiono wobec czego Przewodniczący Rady
Gminy Orla zarządził głosowanie.

Rada  Gminy  w  zarządzonym  jawnym  głosowaniu  (15  głosami  ,,za”,  0  -  ,,przeciw”,  
0 – ,,wstrz.”) przyjęła następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Orla.
6) Informacja o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Orla.
7) Podjęcie uchwały Rady Gminy Orla w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r.
8) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
10) Wolne wnioski.
11) Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  



z poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia.
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował jego
przyjęcie bez odczytania.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 – "za", 1 "przeciw", 0 – "wstrzymujących się")
przyjęła bez odczytania Protokół Nr VII/15 sesji Rady Gminy Orla z dnia 27 sierpnia 2015 r.

Ad. 4. Informację  o  realizacji  zadań  gminy  w  okresie  między  sesjami  przedstawił  Pan  Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla.
Wójt poinformował, iż:

1) w  dniu  4  września  2015  r.  upłynął  termin  składania  ofert  w  drugim  przetargu  na
„Wykonanie robót budowlanych (modernizację) budynku Ochotniczej Straży Pożarnej
w Orli”. W wyznaczonym terminie złożono pięć ofert. Najwyższą cenę, tj. 501 322,35 zł
brutto  za  realizację  przedmiotu  zamówienia  zaoferował  Wykonawca  DU-ALL  Zakład
Remontowo-Budowlany Wojciech Luszewski z Michałowa, a najniższą cenę, tj. 458 828,15
zł brutto zaoferował Wykonawca WIKBUD Wiesław Kiśluk z Siemiatycz.

2) w dniu 10 września 2015 r. do trzech firm, tj. HYDRO-FLOW Sp. z o. o z  Grudziądza,
HYDRO-PARTNER Sp. z o. o. z Leszna oraz EcoTech Sp. z o. o. Sp. k. z Wiśliny wysłano
zapytanie ofertowe na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla inwestycji
pod nazwą  „Rozbudowa, przebudowa oczyszczalni ścieków w Orli”. Termin składania
ofert upłynął w dniu 17 września br. Najwyższą cenę, tj.  98 400,00 zł brutto zaoferował
Wykonawca  HYDRO-FLOW,  a  najniższą  cenę,  tj.  63 960,00  zł  brutto  zaoferował
Wykonawca EcoTech.

3) trwają  prace  przy  „Rozbudowie  drogi  gminnej  Nr 108273B oraz  przebudowie  drogi
wewnętrznej w miejscowości Gregorowce” oraz „Budowie (rozbudowie) drogi gminnej
Nr 108268B w miejscowości  Koszele  (Etap II)  oraz  przebudowie drogi  gminnej  Nr
108261B w miejscowości Szczyty-Dzięciołowo /odcinek B/”.

4) z  uwagi  na  dodatkowe  roboty  budowlane  przy  przebudowie  mostu  na  rzece  Orlanka
inwestor  –  Powiatowy  Zarząd  Dróg  w  Bielsku  Podlaskim  przedłużył  termin  realizacji
inwestycji do dnia 15 listopada 2015 r.

5) zostały  rozstrzygnięte  przetargi  na  dokończenie  przebudowy  drogi  od  miejscowości
Topczykały  do  miejscowści  Orla,  oraz  położenie  nakładki  na  odcinku  drogi  od  Orli  w
kierunku Bielska Podlaskiego na długości  ok 900 m. Wykonawcą jest  firma Maksbud z
Bielska Podlaskiego.

6) w dniu 11 września 2015 r. do trzech firm wysłano zapytanie ofertowe na wykonanie usługi
polegającej na konserwacji oświetlenia ulicznego na terenie gminy Orla., tj. do:

a) Zakładu  Instalatorstwa  Elektrycznego,  Pomiary  Elektryczne,  Jan  Misiejuk  z
Hajnówki;

b) Przedsiębiorstwa Handlowo-Usługowego „MADO”, Andrzej Mróz z miejscowości
Kosów Lacki;

c) Zakładu Instalatorstwa Elektrycznego Mikołaj Maksymiuk z Bielska Podlaskiego.

W  odpowiedzi  wpłynęły  dwie  oferty.  Pan  Mikołaj  Maksymiuk  zaoferował  wykonanie
przedmiotu zamówienia za cenę 2 927,40 zł brutto miesięcznie, natomiast Pan Jan Misiejuk
za cenę 2 460,00 zł brutto miesięcznie.
W dniu 15 września 2015 r.  z  Panem Janem Misiejukiem została  podpisana umowa na
konserwację oświetlenia ulicznego, która obowiązuje do dnia 31 marca 2016 r.

1) w  związku  z  wnioskami  rolników  o  oszacowanie  strat  w  gospodarstwach  rolnych
powstałych w wyniku suszy, która miała miejsce w okresie od 21 czerwca do 20 sierpnia
2015 r. (według IX okresu monitoringu realizowanego przez IUNG w Puławach), Komisja



powołana pismem  Wojewody Podlaskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. szacowała straty w
gospodarstwach od dnia  28  sierpnia 2015 r.  Straty  w gospodarstwach zgłosiło  (do  dnia
28.09) 131 rolników.
Na dzień 24 września 2015 r.

a) oszacowano 117 gospodarstwa, z których w 99 gospodarstwach stwierdzono szkody wyższe
niż 30%,

b) powierzchnia upraw dotkniętych suszą w oszacowanych gospodarstwach wynosi 1425,23
ha, w tym powierzchnia dotkniętych suszą gospodarstw o stratach powyżej 30% - 1252,43
ha,

c) szacunkowa wartość strat w złotych – 4 822 338,43 zł, w tym w gospodarstwach, w których
szkody przekraczają 30% - 3 729 185,59 zł.

Do dnia 30 września 2015 r. rolnicy mogą składać wnioski do ARiMR o udzielenie pomocy
finansowej  dla  producentów  rolnych,  w  których  gospodarstwach  rolnych  lub  działach
specjalnych wystąpiła szkoda.

1) gmina Orla otrzymała dotację w wysokości 1300 zł na zakup książek do biblioteki szkolnej
w ramach rządowego projektu „Książki naszych marzeń”.

2) nawieziono i równano drogi w miejscowościach Koszele i Reduty.
3) 27 września br. w Orli w tzw. "Sadzie" odbyły się powiatowe zawody sportowo pożarnicze.

Gminę Orla reprezentowała drużyna OSP Orla.
Przewodniczący Rady podziękował Wójtowi Gminy Orla za przedstawienie informacji. Następnie
zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź uwagi.

Radny M. Mincewicz zapytał dlaczego drużyna kobieca z  Orli  nie  brała  udziału  w zawodach
strażackich. Zasugerował także, że przy wyborze firmy, która sporządzi dokumentację techniczną,
na przebudowę oczyszczalni ścieków, nie powinniśmy kierować się najniższą ceną złożonej oferty a
solidnością firmy, albowiem w tym przypadku chodzi o ochronę środowiska.
Wójt Gminy zauważył, że jeśli chodzi o zawody strażackie to w tej kwestii należy zwrócić się z
zapytaniem do Prezesa OSP w Orli, zarządu czy wreszcie do dziewczyn będących w tej drużynie.
Jak sama nazwa wskazuje jest to ochotnicza straż pożarna, a więc kto chce ten bierze udział, kto nie
chce nie przychodzi. Tutaj nie ma przymusu czy zobowiązania.
Jeśli chodzi o oczyszczalnię ścieków, to na chwilę obecną opracowana jest koncepcja przebudowy.
Na podstawie  tej  koncepcji  oraz  zrobionych rysunków technicznych,  firmy przedstawiły  swoje
oferty cenowe.  W związku z czym nie ma obaw, że jeśli  zostanie wybrana najtańsza oferta to
będzie to źle wykonane. Firmy zobowiązane są zrobić to, co jest w założeniach.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.
Ad. 5.   Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych i osób uczestniczących w sesji z
zapytaniem, czy do przedłożonej informacji  o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na
terenie gminy Orla,  będą zgłaszane uwagi, bądź zapytania.
Informacja stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Radny M. Mincewicz chciał wiedzieć jak przedstawia się stan bezpieczeństwa na terenie gminy
Orla  w porównaniu do innych gmin, bo jak stwierdził często słyszy, że jest dość bezpiecznie, ale
nie wie pod jakim względem.
Pan Wojciech Rutkowski Komendant Powiatowy Policji w Bielsku Podlaskim przypomniał, że
co roku jest przekazywana informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na
terenie  gminy  Orla.  Różnice  w  poszczególnych  gminach  dotyczą  głównie  kwestii  kradzieży,
kradzieży z włamaniami, kradzieży międzysąsiedzkich, kradzieży paliwa. Na terenie gminy Orla
takie  zdarzenia  nie  występują.   Nie  występuje  także  kradzież  metodą  na  wnuczka,  być  może
dlatego, że jest w tej materii spora świadomość osób starszych. Odnotowano pojedyncze przypadki
dotyczące  kradzieży  przez  romów,  czyli  osoby  narodowości  cygańskiej,  które  wykorzystują
łatwowierność osób starszych. Na 31 przestępstw, połowa to są nietrzeźwi kierowcy. Było także
trochę  podpaleń  lasów,  traw,  kilka  wypadków  przy  pracach  rolniczych.  Ogólnie  stan



bezpieczeństwa jest na poziomie zadowalającym, a badania wskazują, że następuje wzrost zaufania
oraz pozytywnych ocen działań Policji. Korzystając z okazji podziękował dla Wójta Gminy oraz
Rady Gminy za udzielone wsparcie na zakup radiowozów. 
Radny M. Mincewicz zauważył, że media podają, że statystyka jest naciągana
Pan Wojciech Rutkowski Komendant Powiatowy Policji w Bielsku Podlaskim  stwierdził,  że
mówi się tutaj o danych statystycznych Policji, Prokuratury i Sądu. Dane różnią się od siebie w
pewien sposób, dlatego, że do Policji docierają informacje tylko zgłoszone. Jest tzw. ciemna liczba.
Zauważył  także,  że  fałszowanie  statystyk  podpada  pod  określony  paragraf  i  grozi  za  to
odpowiedzialność  karna.  Jest  to  tzw.  przekroczenie  uprawnień  bądź  niedopełnienie  obowiązku.
Dane statystyczne odzwierciedlają prawdę i nikt nie pracuje "pod statystykę", nie ma powodu, żeby
Policja musiała tą statystykę naciągać.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Przewodniczący  Rady  Gminy podziękował  Komendantowi  Powiatowemu  Policji  w  Bielsku
Podlaskim za udzielenie wyjaśnień.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych i  osób uczestniczących w sesji  z
zapytaniem, czy do informacji o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie
gminy Orla,  będą zgłaszane uwagi, bądź zapytania.
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Radny  M.  Mincewicz poprosił  o  informację,  czy  straż  posiada  plandeki  do  zabezpieczenia
zerwanego dachu podczas burzy lub wichury oraz czy jednostki OSP posiadają defibrylatory i czy
stawki za wyjazdy na  pożar różnią się w poszczególnych gminach, a także dlaczego OSP w Orli
zajęła tak odległe miejsce w zawodach pożarniczych. Słyszał także o podpaleniach w miejscowości
Rudka.
Pan Jan Szkoda Z-ca Komendanta PPSP poinformował, że państwowe jednostki Straży Pożarnej
nie posiadają na stanie folii czy też plandek do zabezpieczania pokryć dachowych. Taki zakup jest
realizowany w uzgodnieniu z właściwymi terenowo urzędami gmin. W roku bieżącym nawałnice
przeszły przez gminy Brańsk, Wyszki  i  Bielsk Podlaski.  Tam zaszła  potrzeba pokrycia dachów
folią. Urzędy Gmin zakupiły folię i straż przykryła pozrywane dachy.
Radny M.  Mincewicz zauważył, że zanim zostanie zakupiona folia to deszcz wszystko zaleje.
Pan Jan Szkoda Z-ca Komendanta PPSP zauważył, że najpierw należałoby się zastanowić czy
jest  zasadność  kupowania folii "na  zaś".  Gminy mają  porozumienia z  hurtowniami  i  w każdej
chwili  na telefon można przedmiotowe folie  pozyskać.  Natomiast,  jeśli  chodzi  o defibrylator  –
osoba, która to urządzenie obsługuje, musi przejść tygodniowe szkolenie, które po 3 latach trzeba
znowu powtórzyć.
Radny M. Mincewicz powiedział, że chodzi mu o defibrylator w najprostszej wersji.
Pan Jan Szkoda stwierdził, że oprócz defibrylatora trzeba także umieć przeprowadzić resuscytacje,
czyli sztuczne oddychanie i też musi to robić osoba przeszkolona. W kwestii zawodów, wyjaśnił, że
brało w nich udział  7 jednostek OSP i  każda jednostka chciałaby wygrać.  W trakcie  zawodów
dochodzą  dodatkowe  emocje,  stres,  zdenerwowanie,  ludzie  popełniają  błędy  i  wychodzą  takie
wyniki jak wychodzą a miejsca są takie jakie są. Należałoby w tej kwestii porozmawiać z zarządem
OSP w Orli, bo to oni typowali zawodników. Jeżeli chodzi o Rudkę – były 2 podpalenia, policja
bada tę sprawę.
Radny M. Mincewicz powiedział, że w telewizji mówili o czterech podpaleniach.
Pan Jan Szkoda odpowiedział, że były cztery zdarzenia i w tym prawdopodobnie dwa podpalenia. 
Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Z-cy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży
Pożarnej w Bielsku Podlaskim za przygotowanie informacji i za udział w sesji.

Ad. 7.  Przewodniczący Rady Gminy Orla przystąpił  do  realizacji  7  pkt  porządku obrad  –  a



mianowicie ,,podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r.". Oznajmił, iż radni
na posiedzeniach komisji  analizowali projekt uchwały. Poprosił o zgłaszanie uwag oraz pytań do
projektu uchwały. W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (15 - "za", 0 - "przeciw", 0 – "wstrzymujących się")
podjęła uchwałę Nr VIII/50/15 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Ad. 8. W punkcie wnioski, interpelacji i zapytania radnych nikt nie zabrał głosu.
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych nie odnotowano.
Ad. 10. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pani I. Odzijewicz Sekretarz Gminy poprosiła sołtysów zainteresowanych prenumeratą "Gazety
Sołeckiej"  o  zgłaszanie  się  do  pokoju  nr  8  i  wpisanie  na  listę  oraz  o  zgłoszenie  potrzeby
zorganizowania dowożenia na głosowanie w dniu Wyborów do Sejmu i Senatu RP, które odbędą się
25 października b.r.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad.11. W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował
radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął obrady.

   Protokołowała    Przewodniczący Rady

 Monika Ochrycewicz                                  Aleksander Klin

 


